
K/C 121

Zápisnica č. 11 / 2003 — 2006

zo zasadnutia výboru Slovenskej kardiologickej spoločnosti
v Bratislave dňa 14. apríla 2005

Prítomní (v abecednom poradí): Doc. Filipová, prim. Fridrich, Doc. Gonsorčík, Prof. Hatala, Prof. Hricák, Dr. Kaliská, Doc. Kamenský,  Prof. Riečanský
Neprítomní – ospravedlnení: Prof. Bada, Doc. Dukát, Prof. Fabián, Doc. Mašura, Prof. Murín
Kontrolná komisia – prítomní:  Doc. Goncalvesová
Kontrolná komisia – neprítomní – ospravedlnení: prim. Studenčan, Dr. Vršanský

Program:
1. Kontrola zápisu z 24. feburára 2005
2. Alpe-Adria Meeting – stav príprav (Prof. Hatala, Doc. Kamenský)
3. X. výročný kongres SKS – stav príprav (Doc. Kamenský, Doc. Filipová)
4. Rôzne

Ad/1
– Doc. Filipová skontrolovala významné úlohy vyplývajúce zo zápis-

nice z 24. februára 2005.
–  Endorsementy ESC (synkopa a pľúcna hypertenzia) sa pripravujú.

So zodpovednými koordinátormi treba dohodnúť konečné termíny odo-
vzdania textov (Dr. Kaliská, Dr. Margitfalvi, Doc. Šimková).

–  Prerokovala sa príprava dvoch nových odporúčaní, respektíve en-
dorsementov ESC: 1. PCI – vyšiel v marci 2005 v EHJ. Zodpovedný za
text bude prim. Fridrich (priberie si jedného spolupracovníka). Termín
odovzdania je koniec augusta 2005. 2. Akútne srdcové zlyhanie – zodpo-
vedný Prof. Hricák (+ ďalší spolupracovník), termín odovzdania koniec
júla 2005. Treba rozhodnúť, či budeme pripravovať celé znenie, alebo exe-
cutive summary. Väčšina prítomných je za skrátenú verziu.

Ad/2
–  Na AACM sa predpokladá asi 400 účastníkov (vrátane 80 Litovcov

a 30 Chorvátov). Prijalo sa 77 abstraktov. Zaregistrovalo sa 14 vystavova-
teľov.

–  Väčšina členov výboru veľmi kriticky hodnotila prípravu programu
AACM. Definitívny program  prakticky tesne pred začiatkom podujatia
nie je pripravený. Na posledný termín sa menila minutáž prednášok, via-
cerí prednášatelia ešte nedostali oznámenie o zaradení svojej prednášky
a jej trvaní, pretože prezident podujatia menil program. Predseda SKS
konštatoval, že nemôže a nevie ovplyvniť riešenie viacerých organizačných
problémov a najmä otázky programu, keďže tento kompletne manažuje
Prof. Hatala. Definitívny počet prijatých  abstraktov nie je doteraz známy.

–  Technickú organizáciu  podujatia zabezpečuje agentúra, s ktorou
nie sú závažnejšie problémy.

Ad/3
–  Doc. Kamenský informoval o príprave X. kongresu SKS. I. infor-

mácia vyšla tlačou a je na webovej stránke SKS. Termínovo je Istropolis
objednaný. Všetky vstupné aktivity pre kongres sa začali.

– Aktívna aj pasívna účasť sa bude nahlasovať cez internet. Rovnako
programy pracovných skupín a programy  satelitných sympózií sponzorov
kongresu.

Ad/4
– Výbor prijal informáciu o podujatí PS pre transplantáciu srdca –

prednáška Prof. Johana Vankaeckeho z Leuvenu (Belgicko) sa uskutoční
v prednáškovej sále SÚSCH  21. apríla 2005.

–  Kardiológovia, členovia katalogizačnej komisie, Dr. Záreczký a Dr.
Paulov poslali výboru SKS list, v ktorom spracovali zásadné výhrady
k cenovému výmeru, platnému aktuálne. Zmeny sa uskutočnili mimo konzul-

tácie s odborníkmi zo SKS a mimo konzultácií s katalogizačnou komisiou. Týka
sa to základných výkonov v kardiológii (EKG, ergometrie, ECHOKG vyšet-
renia, holtery), ktoré sa tak dostávajú prakticky do stratovosti a ohrozujú chod
kardiologických ambulancií. Rovnako nie je odôvodnené oddelenie špeciali-
zovaných vyšetrovacích diagnostických postupov v kardiológii od kardiológie
a ich zaradenie do funkčnej diagnostiky. Autori listu žiadajú zásadné úpravy
v ocenení a zaradení kardiologických výkonov. Navrhujú konkrétne bodové
ohodnotenie a zrušenie zaradenia kardiologických vyšetrovacích postupov
v časti funkčná diagnostika, a ich preradenie späť do kardiológie. Rovnako
nie je zdôvodnené, aby právomoc vystavovania návrhov na KL mali iba odbor-
níci. Navrhujú sa obmedzenia pre špecialistov, ostatné návrhy  majú vystavo-
vať aj všeobecní lekári. Výbor prediskutoval ďalšie nedostatky, ktoré neboli
v liste uvedené – invazívne vyšetrenia a intervenčné výkony v kardiológii
a elektrofyziológia nie sú tiež vôbec v týchto cenových výmeroch zahrnuté,
napriek tomu, že na tieto nedostatky sa už upozorňovalo pri oponovaní mate-
riálov. Výbor po diskusii rozhodol, že pripomienky s listom výboru SKS sa
odošlú na MZd SR (Dr. Beňušová) na príslušný odbor. SKS žiada, aby nove-
lizácia cenového výmeru bola poskytnutá na oponentúru odbornej spoločnos-
ti. Niektorí členovia výboru navrhovali, aby sa s ňou oboznámil priamo Úrad
pre dohľad nad zdravotníckou starostlivosťou alebo Zdravotný výbor NR SR,
ale tento návrh nebol prijatý.

 –  Webová stránka SKS je plne funkčná. Na našu výzvu sa prihlásilo
sedem firiem. Výbor odsúhlasil, aby na stránke boli reklamné plochy pre
farmaceutické spoločnosti. Získané finančné prostriedky sa použijú na
zabezpečenie chodu stránky.

–  ESC požiadala o doplnenie a upresnenie zoznamu členov SKS (kar-
diológovia) kvôli poskytnutiu „membership cards“. Výbor navrhuje, aby
do zoznamu boli zaradení aj významní nekardiológovia, členovia SKS.
Výbor odsúhlasil, aby konkrétni významní nekardiológovia (zoznam) boli
zahlásení do ESC a tak získali členskú kartu.

–  Belgická kardiologická spoločnosť informuje listom, že vypísala cenu
„the Doctor Léon Dumont Prize“ 40 000 Euro pre európskeho výskumní-
ka v kardiovaskulárnej medicíne (klinické a experimentálne výskumné
projekty). Termín na odoslanie projektu je 30. november 2005 (webová
stránka: www.bscardio.be).  Informáciu vyvesíme na webovú stránku SKS.

–  Doc. Kamenský rozošle členom výboru zoznam originálnych prác
uverejnených roku 2004 v Kardiológii. Treba navrhnúť a odoslať do stano-
veného termínu návrh na najlepšiu prácu.

– Spoločnosť Sanofi-Aventis Pharma požiadala o garanciu odborných
seminárov kontinuálneho medicínskeho vzdelávania na tému „Liečba ar-
tériovej hypertenzie u diabetického pacienta – nekonečný príbeh?“ Ter-
míny: 2. – 5. máj 2005 (Košice, Bratislava, Banská Bystrica). Prednášajúci:
Kovář, Jonáš, Dukát, D. Pella, Števlík. Program bol prerokovaný a výbor
odsúhlasil garanciu  SKS nad podujatím.
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–  Výbor odsúhlasil finančný príspevok na aktívnu účasť Doc. Filipo-
vej na International Congress on Electrocardiology v Gdaňsku (Poľsko)
v júni 2005.

–  Najbližšie zasadnutie výboru SKS sa bude konať v zmenenom ter-
míne, t. j. 7. júna 2005 v Bratislave.

Doc. MUDr. Slavomíra Filipová, CSc. Doc. MUDr. Gabriel Kamenský, CSc.
vedecká sekretárka SKS predseda SKS

Zapísali:Doc. MUDr. G. Kamenský, CSc.
Doc. MUDr. S. Filipová, CSc.

Zápisnica č. 12 / 2003 — 2006

zo zasadnutia výboru Slovenskej kardiologickej spoločnosti
v Bratislave dňa 7. júna 2005

Prítomní (abecedne):  Prof. Bada, Doc. Dukát, Prof. Fabián, Doc. Filipová, Doc. Gonsorčík, Prof. Hatala, Prof. Hricák, Dr. Kaliská, Doc. Kamenský, Doc.
Mašura,  Prof. Murín, Prof. Riečanský
Neprítomní – ospravedlnení: prim. Fridrich, Dr. Vršanský
Kontrolná komisia – prítomní: Doc. Goncalvesová,  prim. Studenčan
Kontrolná komisia – neprítomní – ospravedlnení: Dr. Vršanský
Hostia (za Pracovné skupiny SKS): prim. Hrebík, prim. Chňupa, Dr. Kanáliková, Prof. Mikeš

Program:
1. Kontrola zápisu zo 14. apríla 2005
2. X. výročný kongres SKS  – stav príprav (Doc. Kamenský)
3. VII. stretnutie PSIK, Sliač (prim. Studenčan)
4. Definitívny návrh znenia stanov SKS
5. Informácia o stave účtovníctva ( Ing. Polák)
6. Rôzne

Ad/1
–  Doc. Filipová skontrolovala plnenie úloh, ktoré vyplývajú zo zápis-

nice zo dňa 14. apríla 2005. Pretože posledné zasadnutie výboru nebolo
pre nedostatočný počet členov uznášania schopné, bolo nevyhnutné vrátiť
sa k niektorým bodom a odsúhlasiť ich definitívne aj na tomto zasadnutí.

–  Doc. Kamenský predstavil novú asistentku sekretariátu SKS: PhDr.
Evu Švoňavovú, ktorá prevzala agendu  2. mája 2005. Doposiaľ vykonáva-
la činnosť na Dohodu o vykonávaní práce. Doc. Kamenský navrhol výbo-
ru, aby bola prijatá do zamestnaneckého pomeru SKS na úväzok 1.0. Po
krátkej diskusii výbor tento návrh akceptoval a odsúhlasil nástupný plat.
Po ukončení činnosti sl. Berackovej pracovali prechodne na sekretariáte
Ing. Juhosová a sl. Javorcsiková, obe ukončili svoju činnosť dva dni pred
začatím Alpe Adria Meetingu. S ich činnosťou bola vyslovená značná ne-
spokojnosť, aj keď ich práca nebola jednoduchá vzhľadom na veľké nedo-
statky v evidencii sl. Berackovej.

– Komentáre k odporúčaniam ESC: Manažment kardiálnej synkopy
(Dr. Kaliská, Dr. Margitfalvi) dodaný 7. júna 2005, Manažment pľúcnej
hypertenzie (Doc. Šimková, Doc. Goncalvesová a spol). – dodaný po do-
hovore 31. mája 2005.

– Výbor opätovne schválil prípravu dvoch nových odporúčaní a ich
endorsementov pre ESC: 1. Manažment PCI – publikovaný v marci 2005 v
EHJ. Zodpovedný za vypracovanie odborného komentára prim. Fridrich
(priberie si jedného spolupracovníka). Termín odovzdania je koniec au-

gusta 2005. 2. Manažment akútneho srdcového zlyhania – Prof. Hricák a
Prof. Murín, termín odovzdania koniec júla 2005.

– Prof. Hricák oznámil, že pracuje na metodickom liste k použitiu
tenekteplázy pri AKS v zmysle uznesenia výboru.

–  Doc. Kamenský oboznámil prítomných s odpoveďou ministra zdra-
votníctva Zajaca na list SKS k problematike súčasného bodovníka. V tejto
súvislosti prečítal list MUDr. D. Foldiovej, ktorá sa zúčastnila dňa 18. mája
2005 stretnutia ambulantných  internistov na MZ SR, kde MUDr. Vivo-
dová za MZ SR na otázku, z akého dôvodu došlo k poklesu hodnoty EKG
vyšetrenia odpovedala, že tento pokles vznikol v dôsledku navýšenia iných
výkonov zo strany kardiológov. MUDr. Foldiová apelovala na výbor SKS,
aby kardiológovia boli „zhovievaví k internistom”. Výbor takéto hodnote-
nie nepovažuje za adekvátne  preto, že nikto z jeho členov nevie o žiadnom
navyšovaní bodov zo strany kardiológov. Predpokladá, že MZ SR bude
v tejto veci ešte komunikovať s SKS.

– Doc. Kamenský informoval o finančnom výsledku 3. slovenského
a českého sympózia o arytmiách a kardiostimulácii – finančný výsledok –
204 066,- Sk, viacerí účastníci sa dožadovali certifikátov a kreditov SA-
CCME, tieto však predchádzajúci sekretariát nedoručil.

–  Prof. Hatala ako prezident Alpe Adria Cardiology Meetingu
v Piešťanoch na požiadanie predsedu SKS vyhodnotil výsledky tohto medzi-
národného podujatia. Jeho hodnotenie bolo celkovo v súlade s pozitívnym
hodnotením väčšiny zahraničných účastníkov. Otvoril diskusiu na tému vhod-
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